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Gemeenteraad  Gooise Meren 
 
Informatieve vragen van feitelijke/technische aard  (in plaats van telefonisch contact) 

Van : Rolien Bekkema, PvdA Gooise Meren 

Datum indiening : 6 februari 2017 

Betreft : Sanering Astbestdaken 

Beantwoording wordt 
standaard op BIS gezet 

 o (hier aankruisen als u dit niet wilt!) 

Datum toezending 
antwoord 

: 15 februari 2017 

 
Edelachtbaar College, 
 
Onder verwijzing naar de berichtgeving in Binnenlands Bestuur van 4 februari

1
 en de uitzending van het Vara 

programma Kassa van diezelfde dag 
2
 heeft de fractie van de PvdA met betrekking tot het onderwerp 

‘Sanering Asbestdaken’ de volgende vragen: 
 
1. Heeft u een compleet beeld van waar in Gooise Meren asbest dakbedekking voorkomt? 

Nee. 
 
2. Zo nee, bent u van plan om op korte termijn een inventarisatie te doen zodat wij een goed beeld 

kunnen krijgen van de omvang van het probleem in Gooise Meren? 
In het concept beleidsplan VTH (Vergunningen, Toezicht en Handhaving) Gooise Meren 2017 – 2020 dat u 
inmiddels zeer recent via de griffie ontvangen heeft of binnenkort zult ontvangen is op pagina 57 over dit 
onderwerp het volgende opgenomen: 
 
“Asbestverwijderingsbesluit 2005 
Per 1 januari 2024 geldt een algemeen verbod op asbestdaken in Nederland. Dit betekent dat op dat moment 
alle asbestdaken op gebouwen verwijderd moeten zijn. Dit houdt onder andere verband met de verwering van 
daken, waardoor asbestdeeltjes vrij kunnen komen. Gebouweigenaren zijn zelf verantwoordelijk voor het 
verwijderen van asbestdaken op hun gebouwen. Naar schatting gaat het in Nederland om 123 miljoen 
vierkante kilometer aan asbestdakoppervlak.  Een deel hiervan (een vijfde) is inmiddels, met allerlei subsidies, 
verwijderd. Een groot deel is geplaatst op schuren en daken in de agrarische sector. Belangenorganisatie TLO 
heeft dit inmiddels uitgebreid gecommuniceerd in haar sector. Echter, asbestdaken zijn ook terug te vinden op 
daken van woningen en schuren in de private sector, zoals woningbouwverenigingen, bedrijven, instellingen 
en particulieren. Gooise Meren heeft geen inventarisatie van de asbestdaken binnen de gemeentegrenzen. In 
2017 zal allereerst gestart worden met een communicatietraject: in artikelen in de huis-aan-huisbladen zal 
aandacht gevraagd worden voor dit onderwerp en zal men erop gewezen worden dat asbestdaken uiterlijk  
1 januari 2024 verwijderd dienen te zijn. Tegelijkertijd zal gestart worden met een inventarisatie van 
asbestdaken. In de handhavingsestafette van september 2016 is hiermee een voorzichtige start gemaakt, in 
samenwerking met de OFGV. Aangezien de gemeente belast is met het toezicht op verwijdering en de 
verplichting per 1 januari 2024 gaat het hier om een vraagstuk dat alle gemeenten raakt. Gooise Meren zal 
daarom de samenwerking met andere gemeenten en de OFGV (Omgevingsdienst Flevoland & Gooi en 
Vechtstreek) zoeken in de aanpak hiervan.” 
 
In september 2016 heeft een inventarisatie plaatsgevonden van de percelen gelegen aan de 
Overscheenseweg in Naarden. Dit is gebeurd door een bouwtoezichthouder van Gooise Meren en een 

                                                           
1 http://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/nieuws/slecht-beeld-over-asbestdaken-
bij-gemeenten.9557487.lynkx 
2 http://kassa.vara.nl/media/369715 

http://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/nieuws/slecht-beeld-over-asbestdaken-bij-gemeenten.9557487.lynkx
http://www.binnenlandsbestuur.nl/ruimte-en-milieu/nieuws/slecht-beeld-over-asbestdaken-bij-gemeenten.9557487.lynkx
http://kassa.vara.nl/media/369715


 

2 

asbestdeskundige van de OFGV. Dit jaar zal onderzocht worden hoe inzichtelijk gemaakt kan worden waar 
zich asbestdaken binnen de gemeente bevinden. Deze informatie is niet terug te vinden in vergunningen 
aangezien hiertoe nooit in een verplichting is geweest. Tot 1994 mocht asbest gebruikt en toegepast worden.  

 
3. Zo ja, om hoeveel daken, respectievelijk vierkante meter gaat het? 

Niet van toepassing. 
 

4. Heeft u zicht op hoeveel asbestdaken/vierkante meters er liggen op gemeentelijk vastgoed?  
We zijn op dit moment bezig met de voorbereidingen t.b.v. de actualisatie van de MJOB’s (Meerjaren 
Onderhoud Begroting)  van al onze gebouwen. Een inspectie naar asbesthoudend materiaal zou daarin 
opgenomen kunnen worden. Daar wordt op dit moment over gesproken. 

 
5. Wat gaat u doen om er voor te zorgen dat deze opgave in Gooise Meren gehaald kan worden? 

Zie het antwoord onder vraag 2. 
 
6. Op welke manier gaat u de inwoners betrekken bij het inventariseren van de saneringsopgave? 

In 2024 moeten al deze daken gesaneerd zijn. De verantwoordelijkheid daarvoor ligt bij de eigenaren van de 
opstallen. Sanering van de asbestdaken is noodzakelijk om te voorkomen dat kankerverwekkende 
asbestvezels in de lucht komen en ingeademd worden. Het betreft hier dus primair een vraagstuk van 
volksgezondheid en niet van woningbouw of ruimtelijke ordening. 

 
Hoewel deze regelgeving uiteraard voortkomt ter bescherming van de volksgezondheid heeft bouwtoezicht 

(BWT) hier wel degelijk een belangrijke rol. De wetgeving is geregeld in het Asbestverwijderingsbesluit 2005. 
BWT is verantwoordelijk voor de naleving van deze regelgeving.  
 
Zie verder antwoord onder vraag 2. 
 

7. Bent u, aangezien het om de volksgezondheid gaat, bereid een ondersteuningsregeling in 
overweging te nemen, zoals dat bijvoorbeeld in Lelystad gedaan is waar het probleem een enorme 
omvang kent? Dit om de eigenaren van te saneren huizen voor wie de financiële lasten niet op te 
brengen zijn tegemoet te komen en daarmee bij te dragen aan het snel oplossen van dit 
gezondheidsprobleem? 
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We zijn voornemens eerst de inventarisatie af te maken en dan te bezien wat er eventueel aan maatregelen 
nodig is en door wie. 

 
8. Goede coördinatie is van belang voor het efficiënt en zorgvuldig uitvoeren van de sanering. Ziet u 

hierin een rol voor de Regio, bijvoorbeeld in de vorm van een Regionale saneringsregeling? 
Zie antwoord onder vraag 2. 

                                                           
3 https://www.flevopost.nl/nieuws/lelystad/464534/miljoen-euro-voor-sanering-
asbestdaken.html 
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